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З А П И С Н И К 
  са 28.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 29. априла 2008. године 

 
 
 Сједница је почела у 10.05 часова. Присуствовало је 39 посланика. Одсуство су оправдали Сеад 
Јамакосмановић, Мехмед Суљкановић и Мирјана Малић.  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министар Средоје Новић и замјеници 
министара Сенад Шепић, Срђан Арнаут, Марина Пендеш и Мијо Крешић. 
 Из међународних организација присуствовали су представници ОХР-а, ЕУПМ-а, Британске 
амбасаде, те невладине организације Центри цивилних иницијатива.  
 Сједници су, због разматрања њихових извјештаја, присуствовали представници: Централне 
банке БиХ, Канцеларије за ревизију институција БиХ, Агенције за поштански саобраћај и Извозно-
кредитне агенције Босне и Херцеговине.  
 Предсједавајући Дома Милорад Живковић у кратким уводним напоменама образложио је 
допуну и измјену предложеног дневног реда.  
 Рифат Долић је, у расправи поводом предлога дневног реда, указао на незадовољство у јавности 
поводом Предлога закона о платама и накнадама у институцијама БиХ и Предлога закона о дужностима 
и правима чланова Парламентарне скупштине БиХ. Затражио је да предлагачи Предлога закона о 
дужностима и правима чланова Парламентарне скупштине БиХ повуку свој предлог.  
 Предсједавајући Живковић одговорио је да је Предлог поменутог закона уврштен у дневни ред 
у складу са Пословником и не може се скинути, па се стога захтјев Рифата Долића не може ставити на 
гласање.  
 Затим је предсједавајући констатовао да 28. сједница има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Записници са 26. и 27. сједнице Дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о заштити 

домаће производње унутар Споразума ЦЕФТА, по хитном поступку, у складу са чланом 
127. Пословника; 

4. Предлог закона о пољопривреди, исхрани и руралном развоју БиХ (друго читање); 
5. Предлог оквирног закона о заштити и спашавању људи и материјалних добара од  

природних и других несрећа у БиХ (друго читање); 
6. Предлог закона о измјенама Закона о учествовању припадника Оружаних снага БиХ, 

полицијских службеника, државних службеника и осталих запосленика у операцијама  
подршке миру и другим активностима у иностранству, са Извјештајем Заједничке  
комисије за одбрану и безбједност; 

7. Предлог закона о дужностима и правима чланова Парламентарне скупштине БиХ (прво 
читање); 

8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полагању правосудног испита у БиХ 
(прво читање); 
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9. Предлог закона о Агенцији за идентификационе  документе, евиденцију и размјену 

података БиХ (прво читање); 
10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима БиХ  (прво 

читање); 
11. Предлог закона о контроли кретања оружја и војне опреме, са Мишљењем Заједничке 

комисије за одбрану и безбједност, 
12. Разматрање: 

- Годишњег извјештаја Централне банке БиХ за 2007. годину, 
 - Финансијског извјештаја Централне банке БиХ за  2007. годину; 
      12. Разматрање  информативног документа  Савјета Европе - Босна и Херцеговина:  
             Извршавање обавеза и спровођење постпријемног програма сарадње; 

13. Извјештај о активностима Канцеларије за ревизију институција БиХ у 2007. години; 
14. Извјештај о раду Управног одбора Извозно-кредитне  агенције БиХ; 
15. Извјештај о раду и финансијски извјештај Агенције за поштански  саобраћај  БиХ за 2007. 

годину; 
16. Извјештај  о заштити личних података у БиХ и о раду Комисије за заштиту  података за 

2007. годину; 
17. Иницијатива посланика Дениса Бећировића у вези са припремом Закона о забрани свих  

неофашистичких организација и употребе њихових симбола, укључујући забрану 
усташких и четничких организација, као и оних које се наслањају на традицију Ханџар-
дивизије; 

18. Именовање три члана у Заједничку комисију за усаглашавање Закона о измјенама и 
допунама Закона о употреби и заштити имена Босне и Херџцеговине; 

19. Давање сагласности за ратификацију: 
а) Оквирног  споразума између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке   
     којим се регулишу активности Европске инвестиционе банке у Босни и Херцеговини, 
б) Споразума о сарадњи у области одбране између Савјета министара Босне и Херцеговине   
     и Владе Републике Грчке, 
ц) Споразум о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство финансија 
     и трезора, и Bank Austria Creditanstalt AG - Пројекат реконструкције и проширења  
     водоводног система у општини Посушје, 
д) Уговор о зајму – Реорганизација пројекта обнове електроенергетског система – између  
     Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој, 
е) Уговор о амандману – којим се врше измјене и допуне Уговора о зајму од 2. новембра 
    2000. године, амандманима од 5. децембра 2001. и 23. фебруара 2004. године – између  
    Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој, 
ф) Конвенција о приступу информацијама, учешћу јавности у одлучивању и приступу  
     правди у питањима заштите животне средине, 
г) Факултативни протокол уз Конвенцију против мучења и других окрутних, нељудских  
     или понижавајућих поступака или кажњавања. 

 
Ад. – 1. Записници са 26. и 27. сједнице Дома 
 
 О записницима није било расправе.  
 Усвојени су без примједаба – једногласно – са 37 гласова ''за'' (Федерација 23, РС 14).  
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 

Предсједавајући Живковић констатовао је да су до ове сједнице одговоре на питања 
добили посланици: 
- Хусеин Нанић – од Федералног министарства финансија, на питање 
   постављено на 7. сједници; 
- Јован Тодоровић - од Савјета министара БиХ, на питање постављено на 9. сједници; 
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- Славко Јовичић – од Савјета министара БиХ, на питање које је стално понављао, а 

тиче се националне структуре запослених у институцијама БиХ; 
- Рифат Долић и Ремзија Кадрић - од Савјета министара БиХ, на питања постављена на 

18. сједници; 
- Адем Хускић и Селим Бешлагић  – од Савјета министара БиХ, на питања постављена 

на 20. сједници; 
- Рифат Долић –  од Савјета министара БиХ, на четири питања постављена на 21. 

сједници; 
- Садик Бахтић, Денис Бећировић, Шемсудин Мехмедовић и Јозо Крижановић – од 

Савјета министара БиХ, на питања постављена на 21. сједници; 
- Мирко Околић је од ЈП Дирекција цеста Федерације БиХ, на питање постављено на 21. 

сједници; 
- Садик Бахтић -  од Савјета министара БиХ, на питање постављено на 23. сједници; 
- Златко Лагумџија и Драго Калабић од Тужилаштва БиХ, на питања постављена на 23. 

сједници и  
- ВинкоЗорић - од Министарства иностраних послова БиХ, на питање постављено на 26. 

сједници. 
 

Одговоре на питања коментарисали су: Ремзија Кадрић, Јозо Крижановић,  Сефер Халиловић, 
Адем Хускић, Јерко Иванковић Лијановић,  Мартин Рагуж (у име Винка Зорића, због његовог 
одсуства за вријеме разматрања ове тачке) и  Златко Лагумџија. 
  Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 

 
Шефик Џаферовић:  

“Ја имам два кратка питања, оба упућујем Савјету министара БиХ. 
 Прво питање гласи: Какво је тренутно стање заштите становништва и животиња од 

бруцелозе у БиХ и шта на том плану предузима Савјет министара БиХ? Тражим да се састави 
једна информација и тражим парламентарну расправу о овој теми... Молим прво одговор а нека 
се слободно припремају они у Савјету министара који су за ово задужени. Ја ћу тражити, ево сад 
тражим парламентарну расправу о овој теми. 

Друго питање, како нас ствари не би затекле. Ми смо се јако потрудили, и Савјет 
министара и ми у Парламенту, да прошле године усвојимо Закон о високом образовању.... 
Тражим информацију  и парламентарну раправу о томе - како стоје ствари са примјеном Закона о 
високом образовању и како су нам универзитети у БиХ припремљени за предстојећи процес 
акредитације и укључивања у Болоњу?«  
 
Хусеин Нанић: 
 
 “Ја имам два посланичка питања. Једно питање је за Министарство безбједности и СИПА-
у, а гласи: 

По којем пропису и по којим критеријумима се додјељују права на ротације плаво-црвене, 
некакве напријед, што јако убијају изгледом на бх. путевима, те да ли је икоме и по којим 
прописима дозвољено да крши саобраћајне прописе на бх. путевима? Тражим списак свих возила 
и функционера којима су додијељене дозволе за посједовање и употребу ротационих свјетала у 
БиХ. Мислим да је овдје довољно јасно о којим возилима се ради. 

Друго питање постављам преко Савјета министара БиХ премијеру Владе Федерације 
БиХ. С обзиром да је Представнички дом Парламента Федерације у неколико наставака својих 
сједница, цијенећи изузетно тешко стање као и потенцијале Агрокомерца д.д. из Велике 
Кладуше, донио и неколико закључака, питам:  

Да ли је испоштован Закључак у Парламенту Федерације о додјели средстава за уплату 
доприноса радницима Агрокомерца који су остварили право али због неуплаћених доприноса не 
примају пензију? Ако јесте, и ако су уплаћена средства, када и на чији рачун, а ако нису, да ли ће 
бити уплаћена и када?” 
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Милица Марковић:  
 “Ја имам једно питање које је упућено Регулаторној агенцији за комуникације из сљедећих 
разлога: 

Да ли је за Регулаторну агенцију за комуникације дозвољено и допустиво да РТВ 
Федерације БиХ у појединим емисијама и програмима квалификује и етикетира поједине јавне 
личности и партије у БиХ, а нарочито оне из РС-а, не поштујући ни елементарне критеријуме 
респектабилности културе у јавној комуникацији, нарочито у контексту када те квалификације 
имају смисао подривања индентитета и приватности сваке јавне политичке личности, и да ли се у 
издавању лиценце за рад јавном емитеру води рачуна о поштовању кодекса понашања новинара 
РТВ у БиХ?”   
 
Рифат Долић:  
 “Ја имам два питања. Прво питање упућујем министру за људска права и избјеглице у 
Савјету министара БиХ. 

Шта можете предузети да се заустави хајка на незапослене грађане Федерације која се под 
геслом акције борбе против рада на црно и злоупотребе статуса незапослених у посљедњих 15-ак 
дана спроводи у Федерацији БиХ од Федералне инспекције рада, а којом се са евиденције 
незапослених у заводима за запошљавање једнострано, без икаквог рјешења и без права на жалбу, 
бришу незапослени грађани Федерације међу којима и велики број оних који су изнајмили 
неколико метара квадратних тезги на пијацама? Да ли се овим грађанима крше људска права 
самом чињеницом да нису добили никаква писмена рјешења о брисању са евиденције 
незапослених и да немају право на жалбу? Да ли се на овакав начин незапосленим грађаним у 
ствари сугерише да, док чекају посао, умјесто да пронађу начин за прехрањивање породице,  
радије просе, џепаре или отимају и коме се ови грађани могу обратити ради заштите својих права 
која су оваквим поступцима кршена? 

Друго питање је питање ресорном министру и министарству у Савјету министара: 
Какво је званично стање наталитета становништва у БиХ у посљератном периоду по 

ентитетима и кантонима и да ли су законски утврђене било какве мјере стимулације наталитета и 
помоћи породицама са више дјеце у кантонима и ентитетима и ако јесу, на који начин се то 
чини?” 
 
Лазар Продановић:  
 «Моје  питање  је упућено Савјету министара БиХ. 

Молим вас да ми доставите износе плата свих изабраних и именованих званичника у свим 
институцијама БиХ које су биле предмет обраде, дакле Извјештаја Канцеларије за ревизију 
институција БиХ, дакле свих 53 колико их има, како би јавност, која је често једнострано 
информисана о примањима и која је углавном фокусирана на изабране званичнике у 
најнегативнијем смислу, могла да има адекватне информације и да их у том смислу користи ради 
обавјештавања.» 
 
Садик Бахтић:    
 “Имам два питања. Прво питање је за Министарство комуникација и транспорта БиХ: 

Тражим од ресорног министарства да ми одговори шта је до сада урадило и шта планира 
урадити за друмско и жељезничко повезивање Крајине са осталим дијеловима БиХ, центром 
Сарајева, сусједним државама и ЕУ? Када ће министарство пустити у промет жељезничку пругу 
кроз Крајину од Бихаћа до Хрватске, Сарајева, како би се и Крајина жељезничким саобраћајем 
увезала са Сарајевом, сусједним државама и ЕУ? 

Друго питање је за РАК: Шта сте до сада предузели и шта ћете предузети да се у 
појединим јавним емитерима прекине медијска хајка и линч, у којима се износе гнусне неистине, 
лажи, чак и монтаже из најгорег комунистичког доба, у дискредитацији одређених политичара, 
како би се ућуткали или уклонили са политичке сцене?” 
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Бериз Белкић:      

“Питање је за Савјет министара БиХ и гласи: Зашто је Савјет министара чланом 18. 
Одлуке о поступку издавања и начина поступања са обвезницама БиХ које се издају ради 
измирења обавеза по основу старе девизне штедње одлучио да се она не односи на РС?» 
 
Јован Тодоровић:  

“Моје питање је упућено Савјету министара БиХ и тражим писани одговор: Када ће у 
Спољнотрговинској комори БиХ бити усвојен Извјештај о пословању за 2007. годину и 
Финансијски план за 2008. годину? Кад ће бити именован нови генерални секретар јер је 
постојећем мандат истекао прије шест мјесеци? По чијем овлашћењу именовани обавља дужност 
генералног секретара?» 
 
Милорад Живковић:  
 “Имам два кратка питања. Једно је упућено Министарству за комуникације и транспорт 
БиХ: Молим вас да ми доставите информацију о активностима у вези са смјештајем Дирекције за 
цивилно ваздухопловство БиХ у Бањалуци, с обзиром да у вези с тим имамо више опречних 
мишљења и активности које се воде мимо онога што је договорено. Желио бих да ту 
информацију добијем што прије. 

Друго питање упућено је Савјету министара БиХ: Молим вас да сачините информацију о 
ефектима законских решења којима је пренесена надлежност са ентитета на ниво заједничких 
органа БиХ, да не бисмо овдје појединачно разматрали сваки закон и њихове ефекте. Тражим, 
дакле, да се направи збирна информација о неких 50-ак, како кажу, пренесених надлежности, да 
видимо те ефекте.” 
 
Велимир Јукић: 
 “Постављам једно врло кратко питање. Упућујем га Савјету министара БиХ, а оно гласи: 
Колике су плате и друге накнаде менаџмента и руководства сва три јавна РТВ сервиса у БиХ и 
управног односно надзорног одбора ових сервиса?” 
 
Ад. – 3. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о  
              заштити домаће производње унутар Споразума ЦЕФТА, по хитном поступку, у 
              складу са чланом 127. Пословника 
 
 Јерко Иванковић Лијановић поднио је Дому образложење Предлога закона и захтјева за 
хитни поступак. 
 Приликом гласања, посланик  Лијановић повукао је захтјев за хитни поступак и  затражио 
да се гласа о процедури по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника.  
 Са 19 гласова ''за'' (Федерација 14, РС пет) 14 ''против'' и три гласа ''уздржан'' усвојена је 
процедура по члану 126. Пословника дома за Предлог закона из ове тачке.   
 
Ад. – 4. Предлог закона о пољопривреди, исхрани и руралном развоју БиХ (друго читање) 
 
 Предсједавајући Живковић подсјетио је на процедуру која је вођена о Предлогу закона, 
као и на Извјештај надлежне комисије и амандмане садржане  у Извјештају. Подсјетио је да у 
пленарној фази нема амандмана.  
 Није било расправе. 
 Са 33 гласа ''за'' (Федерација 23, РС 10) три ''против'' и једним гласом ''уздржан'', усвојен је 
Закон о пољопривреди, исхрани и руралном развоју Босне и Херцеговине. 
 
Ад. – 5. Предлог оквирног закона о заштити и спашавању људи и материјалних добара од   
              природних и других несрећа у БиХ (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио на Извјештај надлежне комисије, те 
да у пленарној фази нема амандмана.  
 Није било расправе.  
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 Закон из ове тачке усвојен је са 35 гласова ''за'' (Федерација 23, РС 12) и једним гласом 
''уздржан''. 
 
Ад. – 6. Предлог закона о измјенама Закона о учествовању припадника Оружаних снага  
              БиХ, полицијских службеника, државних службеника и осталих запосленика у  
              операцијама подршке миру и другим активностима у иностранству, са Извјештајем 
              Заједничке комисије за одбрану и безбједност 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на процедуру која је спроведена о 
овом предлогу закона, те да је Извјештај надлежне комисије по други пут негативан и да се гласа 
о Извјештају, те да се, и у случају да се Извјештај не усвоји, обуставља процедура. 
 У расправи су учествовали Бериз Белкић и Момчило Новаковић.  
 Приликом гласања Извјештај није усвојен – ''за'' је гласало 18, ''против'' 19 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Извјештај Заједничке комисије није усвојен, али да се, у 
складу са Пословником, обуставља процедура о Предлогу закона из ове тачке, с обзиром да је 
извјештај надлежне комисије два пута био негативан. 
 
Ад. – 7. Предлог закона о дужностима и правима чланова Парламентарне скупштине БиХ 
              (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио који су посланици предложили закон.  
 Азра Хаџиахметовић приговорила је да је међу предлагачима прочитано њено име, а да 
она није један од предлагача Закона. 
 Предсједавајући је одговорио да није прочитао њено име, већ име Азре Алајбеговић.  
 Бранко Докић и Нико Лозанчић су такође интервенисали, рекавши да нису потписници 
Предлога закона из ове тачке а да су њихова имена прочитана,  што је провјером потписа и 
потврђено.  
 У расправи у оквиру ове тачке учествовали су: Рифат Долић, Бериз Белкић, Јозо 
Крижановић, Нико Лозанчић и Бакир Изетбеговић.  
 Приликом гласања, Ремзија Кадрић је, у име свих предлагача, повукао Предлог закона и 
предложио закључак који гласи: 
 
 Задужују се Савјет министара БиХ и надлежне комисије Представничког дома 
Парламентарне скупштине БиХ да, водећи рачуна о свим околностима, као и пракси 
држава у окружењу, приступе предлагању усвајања посебног закона ради рјешавања 
питања дужности и права чланова Парламентарне скупштине БиХ, као и других изабраних 
функционера на нивоу Босне  и Херцеговине.  
   
 Овај закључак усвојен је са 22 гласа ''за'' (Федерација 10, РС 12), 11 ''против'' и три гласа 
''уздржан''. 
 
Ад. – 8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полагању правосудног испита  
              у БиХ (прво читање) 
 
 У оквиру ове тачке кратко је дискутовао Бериз Белкић. 
 Предлог закона усвојен је у првом читању, са 34 гласа ''за'' (Федерација 20, РС 14) и два 
гласа ''уздржан''.  
 
Ад. – 9. Предлог закона о Агенцији за идентификационе  документе, евиденцију  
              и размјену података БиХ (прво читање) 
 
 Министар Средоје Новић поднио је Дому образложење Предлога закона.  
 У расправи су учествовали Момчило Новаковић и Бранко Докић, а након дискусија 
говорио је министар Новић. 
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 Предлог закона усвојен је у првом читању, са 34 гласа ''за'' (Федерација 21, РС 13) и два 
гласа ''уздржан''. 
 
Ад. – 10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима БиХ 
                (прво читање) 
 
 Није било расправе.  

Са 32 гласа ''за'' (Федерација 19, РС 13) и пет гласова ''уздржан'' усвојен је Предлог закона 
у првом читању. 
 
Ад. – 11. Предлог закона о контроли кретања оружја и војне опреме, са Мишљењем 
                Заједничке комисије за одбрану и безбједност 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Бериз Белкић, 
Бакир Изетбеговић, Адем Хускић, Шефик Џаферовић и Драго Калабић.  
 Већина дискутаната заложила се за потребу доношења овог закона. Шефик Џаферовић 
предложио је и закључак којим је затражио да се не усвоји Мишљење надлежне комисије и да се 
Комисија задужи да заједно са Савјетом министара и ентитетским владама још једном размотри 
Предлог закона и Дому достави нови извјештај.  
 Приликом гласања, предсједавајући је прво на гласање дао Мишљење Комисије, које није 
усвојено. За је гласало 15, против 21 посланик.  
 Затим се Дом изјаснио о закључку Шефика Џаферовића  - други став, који гласи: 
 Задужује се Комисија да, у сарадњи са Савјетом министара БиХ и ентитетским 
владама, још једном размотри Предлог овог закона и Дому достави нови извјештај.  
 Овај закључак усвојен је са 26 гласова ''за'' (Федерација 17, РС 9) и 10 гласова ''уздржан''.  
 
Ад. – 12. Разматрање: 

- Годишњег извјештаја Централне банке БиХ за 2007. годину, 
 - Финансијског извјештаја Централне банке  БиХ за 2007. годину 
 
 Предсједавајући Дома дао је кратке уводне напомене. 
 Гувернер Централне банке БиХ, Кемал Козарић, поднио је Дому излагање поводом ових 
извјештаја. 
 У расправи су учествовали: Садик Бахтић, Велимир Јукић,  Бериз Белкић, Мирко Околић, 
Бакир Изетбеговић, Азра Хаџиахметовић, Саво Ерић, Јерко Иванковић Лијановић, Шефик 
Џаферовић и Славко Јовичић. Поводом расправе поново је говорио гувернер Кемал Козарић.  
 Приликом гласања, са 36 гласова ''за'' (Федерација 22, РС 14) и једним гласом ''уздржан'', 
усвојени су Годишњи извјештај и финансијски извјештаји Централне банке БиХ за 2007. годину.  
 
На предлог посланика Велимира Јукића, Саве Ерића и Адема Хускића, поводом извјештаја, 
усвојени су сљедећи 
 

З А К Љ У Ч Ц И 
1. Задужује се Савјет министара БиХ да, након усаглашавања са ентитетским и кантоналним 

властима, те властима Брчко Дистрикта БиХ, уради стратегију и дефинише пословну 
политику и мјере са конкретним рјешењима којима ће се: омогућити монетарна 
стабилност, стабилно и за инвестиције повољно окружење, ублажити негативне 
(пријетеће) могуће високе стопе инфлације (веће од 5%), омогућити повећање домаћих и 
страних инвестиција, повећање домаће производње, а нарочито она извознооријентисана. 

2. Задужују се надлежне комисије Парламентарне скупштине БиХ да заједно са Савјетом 
министара БиХ и надлежним министарствима, у вези са питањем дефицита и инфлације, 
израде предлог мјера, планова, програма и законских рјешења за сузбијање дефицита и 
инфлације, као и предлог пута до суфицита, како би сљедећи извјештаји Централне банке 
били позитивни и како би се на терену осјетио бољитак код свих грађана.  
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3. Обавезује се Савјет министара БиХ да у року од 90 дана сачини анализу пословног 

окружења у БиХ, те кроз најшире консултације припреми цјеловит програм мјера и 
активности које ће омогућити да БиХ буде пожељно мјесто за инвестирање и за стране и 
за домаће инвеститоре.  

 
- Закључак под тачком 1 (предлагач: Велимир Јукић) усвојен је са 31 гласом ''за'' 

(Федерација 19, РС 12) и шест гласова ''уздржан''; 
- Закључак под тачком 2 (предлагач: Саво Ерић) усвојен је са 17 гласова ''за'' 

(Федерација 10, РС седам), једним ''против'' и 16 гласова ''уздржан'' и 
- Закључак под тачком 3 (предлагач: Адем Хускић) усвојен је са 26 гласова ''за'' 

(Федерација 18, РС осам) и осам гласова ''уздржан''.  
 
Ад. – 13. Разматрање  информативног документа  Савјета Европе - Босна и Херцеговина:  
                Извршавање обавеза и спровођење постпријемног програма сарадње 
 
 Послије краћих уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Денис 
Бећировић, Хусеин Нанић, Милица Марковић, Бакир Изетбеговић, Милорад Живковић, Мартин 
Рагуж, Селим Бешлагић и Славко Јовичић.  
 Приликом гласања, предсједавајући је констатовао да је Дом примио к знању 
информативни документ из ове тачке и на гласање дао закључке које су предложили Бакир 
Изетбеговић, Денис Бећировић и Селим Бешлагић. Усвојени су закључци које су предложили 
посланици Изетбеговић и Бећировић, који гласе:  

1. Задужује се Савјет министара БиХ да Парламентарној скупштини БиХ хитно достави на 
ратификацију сљедеће документе које је БиХ потписала у оквиру испуњавања 
постпријемних обавеза према Савјету Европе: 

• Европску социјалну повељу (ревидирану), 
• Европску повељу о регионалним и мањинским језицима, 
• Европску конвенцију о држављанству, 
• VI протокол Општег споразума о привилегијама и имунитетима, 
• Европску конвенцију о прекограничној сарадњи између територијалних 

            заједница и органа.  
2. Тражи се од Савјета министара БиХ да хитно доврши израду Студије о компатибилности 

бх. законодавства са Европском конвенцијом о људским правима. 
3. Задужује се Савјет министара БиХ да најкасније у року од 30 дана изради цјеловит 

програм мјера с циљем спровођења нереализованих обавеза и препорука садржаних у 
информативном документу Савјета Европе о извршавању и спровођењу постпријемног 
програма сарадње.  

4. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ ће најкасније у року од 60 дана 
разматрати и усвојити поменути програм Савјета министара БиХ.  

 
- Закључци под 1. и 2. тачком (предлагач: Бакир Изетбеговић) усвојени су са 34 гласа 

''за ''(Федерација 21, РС 13) и два гласа ''уздржан''; 
- Закључци под 3. и 4. тачком (предлагач: Денис Бећировић) усвојени су са 28 

гласова ''за'' (Федерација 22, РС шест), шест ''против'' и два гласа ''уздржан''.  
 

Селим Бешлагић предложио је закључак сљедећег садржаја:  
„Савјет министара ће у року од 60 дана сагледати могућност и дати предлог о 

превазилажењу питања да се оптуженом за ратни злочин суди у земљи у којој је ухапшен, а не 
у земљи у којој је почињен злочин, те да се предложи наставак 'Римског пут' а у вези са 
ратним злочинима.“ 
 
  Предлог овог закључка није усвојен. За су гласала 24 посланика (Федерација 21, РС 
три), три против, а девет посланика се уздржало. Како није било ентитетске већине, одмах је 
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спроведено усаглашавање у Колегијуму и није било сагласности. У другом кругу гласања из 
РС-а против закључка гласало је 11 посланика, што је више од двије трећине из ентитета. 
 
Ад. – 14. Извјештај о активностима Канцеларије за ревизију институција БиХ у 2007. години 
 
  Послије уводних напомена предсједавајућег Дома, у оквиру ове тачке дискутовали 
су: Садик Бахтић, Јерко Иванковић Лијановић и Лазар Продановић. Након ових дискусија 
кратко је говорио замјеник главног ревизора Драган Кулина.  
  Приликом гласања Дом је, са 34 гласа ''за'' (Федерација 20, РС 14) и два гласа 
''уздржан'', усвојио Извјештај о активностима Канцеларије за ревизију институција БиХ у 
2007. години.  
  Није усвојен закључак који је предложио Јерко Иванковић Лијановић. За је гласало 
пет, против 19, уздржано 11 посланика. Предложени закључак гласи:  
  „Обавезује се Канцеларија за ревизију институција БиХ да у план за 2008. годину 
уврсти и ревизије учинака, те да за пилот пројекат ревизије учинка уради ревизију учинка 
споразума ЦЕФТА у 2008. години.“ 

 
Ад. – 15. Извјештај о раду Управног одбора Извозно-кредитне агенције БиХ 
 
  У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на одредбе Закона о оснивању 
Агенције по којима је обавезна да једном годишње Парламенту и Савјету министара поднесе 
извјештај о раду Управног одбора Агенције. Такође је подсјетио на Мишљење надлежне 
комисије. 
  Кратко је дискутовао Шемсудин Мехмедовић, који је предложио усвајање 
закључка.  
  Са 33 гласа ''за'' (Федерација 20, РС 13) и три гласа ''уздржан'', усвојен је Извјештај 
из ове тачке.  
  Током гласања, поводом закључка Шемсудина Мехмедовића говорила је Азра 
Хаџиахметовић.  
  Предлог закључка посланика Мехмедовића није усвојен. За је гласало 14 
(Федерација 12, РС два), против 12, уздржано 11 посланика.  У другом кругу гласања, из РС-а 
против је гласало 11 посланика, што је више од двије трећине из ентитета. Предложени 
закључак гласи:  
 „Задужује се Савјет министара да обезбиједи адекватну подршку докапитализацији 
Извозно-кредитне агенције, како би у име и за рачун државе могла обезбиједити донације и 
осигурање за одређене извозне послове.“ 
 
 
Ад. – 16. Извјештај о раду и финансијски извјештај Агенције за поштански  саобраћај  
                БиХ за 2007. годину 
 
  Предсједавајући Дома је у уводним напоменама подсјетио на Мишљење надлежне 
комисије и предложени закључак. 
  У расправи су учествовали: Хусеин Нанић, Садик Бахтић, Момчило Новаковић и 
Бранко Докић, а у име Агенције говорио је Деливоје Ђерић. 
  Послије расправе, Дом је са 26 гласова ''за'' (Федерација 16, РС 10) и седам гласова 
''уздржан'' усвојио Извјештај из ове тачке, са закључком који је предложила надлежна 
комисија, а који гласи: 

 Тражи се од Агенције за поштански саобраћај БиХ да у што краћем року организује 
свој рад у складу са Законом о поштама БиХ, с циљем спровођења својих надлежности 
прописаних Законом. 
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Ад. – 17. Извјештај  о заштити личних података у БиХ и о раду Комисије за заштиту  
                података за 2007. годину 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је на 24. сједници Дома одгођено 
изјашњавање о овом извјештају због одсуства представника подносиоца Извјештаја те да је 
задужена надлежна комисија да обнови поступак о Извјештају, као и да је на предлог из расправе 
усвојен закључак који гласи: 
 1. Обавезује се Комисија за заштиту података да осмисли план активности с циљем 
упознавања грађана са овим проблемом. 
 2. Обавезује се Савјет министара БиХ да финансијски и организационо обезбиједи 
реализацију овог закључка. 
 Надлежна комисија доставила је ново мишљење и подржала Извјештај. 

Није било расправе. Са 30 гласова ''за'' (Федерација 18, РС 12) и два гласа ''уздржан'', 
усвојен је Извјештај о заштити личних података у БиХ и о раду Комисије за заштиту података за 
2007. годину.  
 
Ад. – 18. Иницијатива посланика Дениса Бећировића у вези са припремом Закона о забрани 
                свих неофашистичких организација и употребе њихових симбола, укључујући 
                забрану усташких и четничких организација, као и оних које се наслањају на 
                традицију Ханџар-дивизије 
 
 Денис Бећировић поднио је образложење Иницијативе.  
 У расправи и репликама учествовали су: Шемсудин Мехмедовић, Славко Јовичић, Бериз 
Белкић, Јозо Крижановић, Велимир Јукић, Бранко Докић, Момчило Новаковић, Драго Калабић, 
Селим Бешлагић, Милорад Живковић, Денис Бећировић, Лазар Продановић, Мартин Рагуж, 
Садик Ахметовић, Екрем Ајановић, Бакир Изетбеговић, Садик Бахтић, Адем Хускић, Азра 
Алајбеговић, Сефер Халиловић, Ремзија Кадрић, Нико Лозанчић, Мирко Околић и Милица 
Марковић. 
 Приликом гласања предсједавајући је прво на гласање дао Иницијативу. 
 За су гласала 24 (Федерација 22, РС два), против 11, уздржао се један посланик. Због 
недостатка ентитетске већине извршено је усаглашавање у Колегијуму. Није било сагласности. У 
другом кругу гласања из РС-а против је гласало 11, што је више од двије трећине. Према томе, 
Иницијатива није усвојена. 
 Предсједавајући је затим на гласање дао закључак који је у расправи предложило више 
клубова, а који гласи. 
 Задужује се Савјет министара БиХ да припреми закон о забрани свих 
неофашистичких организација и употребe њихових симбола.  
 Овај закључак усвојен је са 31 гласом ''за'' (Федерација 17, РС 14) и четири гласа 
''уздржан''.  
 
Ад. – 19. Именовање три члана у Заједничку комисију за усаглашавање Закона о измјенама 
                и допунама Закона о употреби и заштити имена Босне и Херџцеговине 
 
 Није било расправе.  
 На предлог Колегијума, у Заједничку комисију именовани су: Милица Марковић, Адем 
Хускић и Мартин Рагуж.  
 
Ад. – 20. Давање сагласности за ратификацију: 

а) Оквирног  споразума између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке   
     којим се регулишу активности Европске инвестиционе банке у Босни и Херцеговини, 
б) Споразума о сарадњи у области одбране између Савјета министара Босне и Херцеговине   
     и Владе Републике Грчке, 
ц) Споразум о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство финансија 
     и трезора БиХ, и Bank Austria Creditanstalt AG - Пројекат реконструкције и проширења  
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     водоводног система у општини Посушје, 
д) Уговор о зајму – Реорганизација пројекта обнове електроенергетског система – између  
     Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој, 
е) Уговор о амандману – којим се врше измјене и допуне Уговора о зајму од 2. новембра 
    2000. године, амандманима од 5. децембра 2001. и 23. фебруара 2004. године – између  
    Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој, 
ф) Конвенција о приступу информацијама, учешћу јавности у одлучивању и приступу  
     правди у питањима заштите животне средине, 
г) Факултативни протокол уз Конвенцију против мучења и других окрутних, нељудских  
     или понижавајућих поступака или кажњавања. 

 
 Предсједавајући је подсјетио да је Комисија за спољне послове дала позитивно мишљење 
о свим актима из ове тачке. 
 У расправи су учествовали: Сефер Халиловић, Хусеин Нанић и Велимир Јукић. 
 Гласајући о сваком појединачно, Дом је дао сагласност за ратификацију свих аката из ове 
тачке. Резултати гласања су сљедећи: 

- Споразум под а) једногласно – ''за'' 30 (Федерација 20, РС 10); 
- Споразум под б) једногласно – ''за'' 30 (Федерација 21, РС 12); 
- Споразум под ц) – ''за'' 29 (Федерација 18, РС 11), ''против'' један, ''уздржана'' два; 
- Уговор под д) – ''за'' 31 (Федерација 19, РС 12), ''против'' један, ''уздржана'' три; 
- Уговор под е) – ''за'' 34 (Федерација 12, РС 14), ''уздржана'' три; 
- Конвенција под ф) једногласно – ''за'' 35 (Федерација 22, РС 13) и 
- Протокол под г) – ''за'' 36 (Федерација 23, РС 13), ''уздржан'' један посланиик. 

 
Сједница је завршена у 18.40 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 28. сједнице. 

 
 
               СЕКРЕТАР                             ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                 ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                др Милорад Живковић 

 
           


